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                            Z A P I S N I K 
 

 44. sjednice Povjerenstva za financije i proračun 
Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH 

 
održane 14. 4. 2009. godine, u vremenu od 13 do 15 sati 

 
Sjednici Povjerenstva nazočili su članovi: Sadik Bahtić, Lazar Prodanović, Velimir Jukić, Adem 
Huskić, Bajazit Jašarević, Salko Sokolović, Savo Erić i Drago Kalabić. 
Sjednici nije nazočio Zlatko Lagumdžija, član Povjerenstva. 
Sjednici su također bili nazočni: Kemal Kozarić, guverner Centralne banke BiH; Vlatko Dugandžić, 
pomoćnik ministra za proračun; iz Ministarstva financija i trezora BiH Ranko Šakota, pomoćnik 
ministra za trezor, i Vera Letica, pomoćnica ministra; iz Saveza samostalnih sindikata BiH Zorica 
Kazić, savjetnik za ekonomske poslove; Zoran Brkić, viši stručni suradnik u Odjelu za odnose s 
javnošću Tajništva PSBiH; te Željko Kosmajac, tajnik, i Muhameda Abaz, stručna suradnica u 
Povjerenstvu.  
Sjednici su nazočili predstavnici medija: Aida Salčinović - FTV i Bahreta Rožajac -„Dnevni avaz“. 
 
Za sjednicu je predložen sljedeći  
                     DNEVNI RED 
 

1. Usvajanje Zapisnika 42. sjednice Povjerenstva; 
2. Razmatranje Prijedloga zakona o javnim nabavama - druga faza u povjerenstvu 

(predlagatelj: Vijeće ministara BiH); 
3. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o financiranju 

institucija Bosne i Hercegovine - druga faza u povjerenstvu (predlagatelj: Vijeće 
ministara BiH); 

4. Razmatranje Godišnjeg izvješća Centralne banke BiH za 2008. godinu (sačinitelj: 
CBBiH); 

5. Razmatranje Financijskih izvješća Centralne banke BiH za 2008. godinu (sačinitelj: 
CBBiH); 

6. Tekuća pitanja: 
- Incijativa Saveza samostalnih sindikata BiH za donošenje Odluke kojoj je cilj 

smanjenje troškova ukupne javne potrošnje i uvođenje štednje na svim razinama 
vlasti u BiH, zaprimljena 12. 3. 2009.  

      
Prije usvajanja predloženog dnevnog reda, predsjedatelj Povjerenstva izvijestio je nazočne da je 
čelništvo Povjerenstva prije početka 44. sjednice održalo zajednički sastanak s članovima Kolegija 
Zastupničkog doma, te voditeljima Agencije za javne nabave i Ureda za razmatranje žalbi. Na 
sastanku je Kolegij Doma produljio ranije određeni rok za dostavu izvješća Povjerenstva o 
Prijedlogu zakona o javnim nabavama do 24. 4. 2009. godine, te zadužio nadležne institucije BiH 
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za područje javnih nabava da približe svoje različite stavove,  koji bi bili predmetom razmatranja 
na ponovnom zajedničkom sastanku Povjerenstva s članovima Kolegija, kao i sporni amandmani I. 
i II. zastupnika M. Živkovića i D. Kalabića. Iz navedenog je razloga predsjedatelj Povjerenstva 
zatražio skidanje točke 2.  s dnevnog  reda ove sjednice. 
Lazar Prodanović bio je suglasan sa skidanjem točke 2. dnevnoga reda sjednice, sugerirajući da bi 
zastupnik Adem Huskić, kao podnositelj amandmana na Prijedlog zakona, trebao nazočiti  
njihovom usuglašavanju između Agencije za javne nabave i Ureda za razmatranje žalbi. Razlog 
tomu je što je dana 9. 4. 2009. održan radni sastanak skupine kojem su nazočili: čelništvo 
Povjerenstva, podnositelji amandmana, predstavnici Ministarstva financija i trezora BiH, te voditelji 
Agencije za javne nabave i Ureda za razmatranje žalbi. Na sastanku su usuglašeni do tada 
dostavljeni amandmani, izuzev amandmana I. i II. zastupnika M. Živkovića i D. Kalabića, o kojima 
je potrebno postići politički konsenzus. 
 
Jednoglasno je usvojen prijedlog izmjene dnevnoga reda skidanjem točke 2. te sljedeći dnevni red: 

1. Usvajanje Zapisnika 42. sjednice Povjerenstva; 
2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o financiranju 

institucija Bosne i Hercegovine - druga faza u povjerenstvu (predlagatelj: Vijeće 
ministara BiH); 

3. Razmatranje Godišnjeg izvješća Centralne banke BiH za 2008. godinu (sačinitelj: 
CBBiH); 

4. Razmatranje Financijskih izvješća Centralne banke BiH za 2008. godinu (sačinitelj: 
CBBiH); 

5. Tekuća pitanja: 
- Incijativa Saveza samostalnih sindikata BiH za donošenje Odluke kojoj je cilj 

smanjenje troškova ukupne javne potrošnje i uvođenje štednje na svim razinama 
vlasti u BiH, zaprimljena 12. 3. 2009.     

 
Ad-1. Usvajanje Zapisnika 42. sjednice Povjerenstva 

Zapisnik 42. sjednice Povjerenstva usvojen je jednoglasno, bez primjedaba. 
           
     Ad-2.   Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o financiranju                  

institucija Bosne  i Hercegovine - druga faza u povjerenstvu (predlagatelj: Vijeće 
ministara BiH) 

II. faza u povjerenstvu 
Predsjedatelj Povjerenstva naveo je da je u amandmanskoj fazi na Prijedlog zakona o  izmjenama 
i dopunama Zakona o financiranju institucija BiH podnesen samo jedan amandman zastupnika 
Sefera Halilovića. 
Vlatko Dugandžić, pomoćnik ministra za proračun, istaknuo je da, sa stajališta nadležnog 
ministarstva, predloženi Amandman nije prihvatljiv. 
Izjašnjenje o Amandmanu i Prijedlogu zakona u cjelini  
Nakon kraće rasprave i glasovanja predsjedatelj je konstatirao da je Povjerenstvo jednoglasno 
odbacilo Amandman I. zastupnika Sefera Halilovića, a potom jednoglasno usvojilo Prijedlog 
zakona o izmjenama i dopunama Zakona o financiranju institucija BiH u drugoj fazi u povjerenstvu, 
čije je usvajanje predložilo Zastupničkom domu. 
 
      Ad-3.  Razmatranje Godišnjeg izvješća Centralne banke BiH za 2008. godinu  
      Ad-4. Razmatranje Financijskih izvješća Centralne banke BiH za 2008. godinu  
Predsjedatelj Povjerenstva predložio je objedinjenje rasprave o ovim dvjema točkama dnevnog 
reda. U uvodu  za ove dvije točke naveo je da su izvješća Centralne banke BiH (CBBiH) 
sveobuhvatna te bi Vijeće ministara BiH, na temelju njihove analize, trebalo voditi svoju politiku. 
Pohvalio je poslovanje CBBiH u 2008. godini, kao i njihovo istupanje u medijima zahvaljujući 
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kojem su zadržali pozitivni rejting ove institucije i povjerenje građana. U vrijeme recesije CBBiH 
jedina je institucija koja je povukla dvije mjere: smanjila je pričuve i povećala depozit, nastojeći 
time zadržati povjerenje građana u bankarstvo. Izvješća CBBiH za 2008. sadrže i pozitivne i 
negativne pokazatelje, navodeći da je profit CBBiH u 2008. iznosio oko 199,4 milijuna KM, 
pričuve 6,3 milijarde KM, vanjski dug 4,2 milijarde KM, vanjskotrgovinski deficit 9,6 milijardi 
KM,  stopa rasta GDP-a bila je oko 5,5%, dok je za 2007. godinu iznosila 6%. 
Kemal Kozarić, guverner CBBiH, kazao je da je u 2008. godini CBBiH najuspješnije poslovala, a 
već se u trećem tromjesečju počeo osjećati utjecaj financijske krize u svijetu. Najstojeći bankarski 
sektor održati likvidnim, CBBiH poduzela je određene mjere. Depozit u iznosu od 700 milijuna KM 
povučen je iz banaka, a poduzimanjem mjera je 110 milijuna ponovno vraćeno u depozit banaka. 
Što se tiče makroekonomskih pokazatelja, naveo je da je DBP iznosio 25 milijardi odnosno 5,5 %, 
inflacija je u prosincu bila 3,8%, a sredinom 2008. godine 9,9 % pod utjecajem rasta cijena hrane i 
nafte, tako da inflacija sada iznosi 1,8 %, dok je deficit iznosio 13,4% BDP-a, a nezaposlenost 
23,4% DBP-a, što su zapravo dva najveća problema BiH. Prosječna plaća u BiH iznosila je 752 
KM. Izvješća CBBiH za 2008. su sveobuhvatna te prikaziju realan bankarski i ukupni financijski 
sektor u BiH. Sukladno zakonskoj odredbi, CBBiH je dio dobiti od oko 120 milijuna KM prenijela 
u državni proračun.  
CBBiH je kroz „valutni odbor“ uspjela održati monetarnu stabilnost. Pričuve su također stabilne. 
Njihov ukupan iznos od 6 milijardi KM svjesno je umanjen u dva navrata za oko 300 milijuna KM i 
postoji vjerovatnoća da će doći još jedno umanjenje pričuve, s ciljem oslobađanja sredstava 
bankama za kreditiranje gospodarstva i građana. U bankarskom sektoru nijedna banka nije postala 
nesolventnom. Evidentno je reduciranje kreditne aktivnosti banaka i blagi porast kamatnih stopa. 
CBBiH nema instrumente za ograničavanje visine kamatnih stopa, ali apelira i mjerama motivira 
banke da kamatne stope svedu u realne okvire. Pojasnio je da je bankama presječen dotok kapitala 
izvana, te su se one koncentrirale na domaće izvore. Pasivne kamatne stope iznose 7% ili 8% i 
samim time projiciraju rast aktivnih kamatnih stopa. CBBiH će nastojati ograničiti pasivnu kamatnu 
stopu radi zaustavljanja rasta aktivih kamatnih stopa u bankama. 
 
Nakon guvernerovog obrazlaganja navedenih izvješća CBBiH, predsjedatelj Povjerenstva otvorio je 
raspravu koja se odvijala na principu pitanje-odgovor, a u kojoj su sudjelovali: Sadik Bahtić, Lazar 
Prodanović, Velimir Jukić, Adem Huskić, Bajazit Jašarević, Savo Erić i guverner CBBiH. 
 
Glede povišenja kamatnih stopa u komercijalnim bankama u BiH, Adem Huskić upitao je 
guvernera može li Povjerenstvo iniciranjem određenih zakonskih izmjena, ne narušavajući položaj 
Centralne banke BiH, omogućiti gospodarstvu dobivanje sredstava pod što povoljnijim uvjetima? 
Lazar Prodanović upitao je guvernera predviđa li CBBiH i kakve je mjere osiguranja moguće 
poduzeti kako komercijalne banke BiH, u slučaju nastupanja problema, ne bi povukle svoje 
depozite u matične zemlje? 
Bajazit Jašarević upitao je guvernera jesu li banke kod kojih se nalaze pričuve BiH obuhvaćene 
financijskom krizom? Hoće li se štedišama uzvraćati povjerenje daljnjim dizanjem granice 
osiguranja depozita? Hoće li pronaći način, u suradnji s Vijećem ministara BiH, za obeštećenje 
starih deviznih štediša? Budući da sadašnja situacija ne odgovara privatizaciji, mogu li vrijednosni 
papiri nadomjestiti emisiju državnih dionica? 
Savo Erić pohvalio je izvješća CBBiH, izražavajući zadovoljstvo radom CBBiH na procjeni rizika  
i odabiru banaka za deponiranje pričuva BiH. Upitao je guvernera - planira li CBBiH uzimati 
zajmove od MMF-a? Što je s inflacijom u 2009. godini? Kako se tvrtkama i gospodarstvu mogu 
osigurati hipoteke, jer oni pune proračune u BiH? Postoji li neka rezervna mjera u smislu smanjenja 
pričuva putem banaka ili vladinih institucija ili eventualno prijedlog pomoći zapošljavanju, 
socijalnim krizama? Očekuje li se novi val krize u svibnju ove godine? 
Predsjedatelj Povjerenstva naveo je da je kod mnogih tvrtki u BiH vidljiv problem s dobivanjem 
kreditnih sredstava, te da su Prijedlog zakona o Jamstvenom fondu i Prijedlog zakona o 
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financijskom leasingu idealno odgovarali novonastaloj situaciji u BiH i dobili su parlamentarnu 
većinu. 
Velimir Jukić naveo je podatak da kamatne stope u Srbiji padaju, dok u BiH rastu, te postavio 
pitanje - što je razlog tome i što treba poduzeti? Istaknuo je kako je MMF dobio najvažniju ulogu u 
povijesti svoga postojanja. Upitao je guvernera da li vlasti BiH mogu utjecati na politiku i 
projekciju profita komercijalnih banaka, je li porast profita CBBiH u 2008. godine dobar ili loš 
pokazatelj, te planira li CBBiH zadržati pričuve na 14% u 2009. godini? 
Kemal Kozarić, guverner CBBiH, odgovorio je da se kamatne stope u BiH formiraju slobodno, 
pod utjecajem ponude i tražnje. CBBiH nema mogućnost tretirati komercijalne banke, jer joj je to 
zabranjeno. Spomenuo je kako bi razvojne banke trebale biti korektivni faktor u BiH plasiranjem 
svojih sredstava u gospodarstvu, a one nisu odigrale tu ulogu, mada se to od njih očekivalo. CBBiH 
planira poduzeti set mjera kojima bi još jednom umanjila obveznu pričuvu, a kojim tretira i razvojne 
banke. Set mjera čine: smanjenje obvezne pričuve za dugoročne i kratkoročne izvore, oslobođenje 
sredstava razvojnih banaka iz obvezne pričuve te uzimanje deviza u osnovicu za obračun pričuve u  
komercijalnim bankama. 
Istaknuo je da udjel stranog kapitala u vlasništvu domaćih komercijalnih banaka iznosi 84%, te je 
zastupnik Prodanović opravdano zabrinut. Naveo je primjer Srbije koja je uspjela poslije aranžmana 
s MMF-om dobiti memorandum svih banaka na njezinom teritoriju, tako da će u razdoblju od dvije 
godine zadržati kapital i kreditnu aktivnost na svojem teritoriju. Time je želio ukazati na značaj 
aranžmana BiH s MMF-om, ne samo zbog novca nego i zbog osiguranja stranog kapitala u 
domaćim komercijalnim bankama. U BiH djeluje 31 banka, za dvije postoje potvrde o nepovlačenju 
kapitala iz BiH u slučaju problema, ali je to potrebno osigurati i od svih ostalih banaka na području 
BiH. 
CBBiH je šest mjeseci prije nastupanja financijske krize promijenila svoju investicijsku politiku, te 
svoje pričuve prenijela u europske središnje banke u Njemačkoj, Francuskoj, Luksemburgu i 
Visbadenu. Zahvaljujući toj mjeri, CBBiH nije izgubila sredstva koja se sada nalaze na sigurnom. 
Po pitanju osiguranja depozita naveo je da postoji inicijativa za formiranjem standby-fonda od 50 
milijuna eura, kojim bi se osiguranje depozita podiglo na 50.000 KM, za što je jedini uvjet da BiH 
izda jamstvo da će servisirati te obveze ukoliko fond bude korišten. Po pitanju stare devizne štednje 
istaknuo je da je CBBiH fiskalni agent BiH a ne entiteta, te da je vrijeme da i FBiH izda obveznice, 
slično kao što je RS riješila pitanje stare devizne štednje. Postoji mogućnost da BiH izda 
vrijednosne papire, ali se postavlja pitanje radi li se to do sada zbog nedostataka sredstava i politike 
investitora. 
Projekcija rasta GDP-a u 2008. iznosila je 5,5% U ovoj je godini rast GDP-a iznosio 3,5%, a potom 
je korigiran na 1,5% te prema zadnjoj projekciji rast GDP-a iznosio je 0%, tj. aktivnost je bila 
jednaka kao u 2008., dok prema nekim posljednjim projekcijama GDP iznosi -1,70%. CBBiH ima 
određenu ulogu u pregovorima s MMF-om, no pregovore vode državna i entitetske vlade koje se 
trebaju izjasniti o tome prihvaćaju li uvjete koji se pred njih postavljaju ili ne. Također, oporavak je 
moguć izmjenama zakona o bankama na svim razinama vlasti, što je u nadležnosti vladinog sektora. 
Inflacija je u veljači 2009. iznosila 1,8% i trenutno je u padu. Cijene nafte i hrane su na niskoj 
razini, potrošnja u BiH je smanjena (izvoz smanjen za 23%, uvoz za 22%), a prihod od neizravnih 
poreza je niži za 13% u prva dva mjeseca 2009. Izrazio je nadu da će 2010. godina biti godina 
oporavka, jer su na svjetskoj burzi vidljivi prvi znaci oporavka od krize. 
Glede zadržavanja pričuve CBBiH na 14%, istaknuo je kako je u ranijim odgovorima već naveo 
planirano smanjenje pričuve s 14% na 12%, odnosno s 10% na 8%, te da je ona već tri puta ranije 
smanjivana. CBBiH smanjuje pričuvu korak po korak, prateći likvidnost banaka. Ostvareni profit 
CBBiH u 2008. godini rezultat je poslovanja koje se temelji ne samo na znanju nego i na uvjetima 
tržišta. U 2008. godini kamate su se kretale oko 4,5%, dok u 2009. one su ispod 2%, što zapravo 
znači da u 2009. godini nećemo uspjeti ostvariti ni pola profita iz 2008. godine. Trenutačno se vodi 
negativna kampanja protiv komercijalnih banaka, a CBBiH pokušava posredstvom Udruge banaka  
inicirati određene akcije kako bi se banke vratile u racionalnije okvire. Sniženje kamatnih stopa  u 
Srbiji pojasnio je vladinim korakom da subvencira kamate na određene (gospodarske) kredite. To bi 
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mogla biti jedna od mjera i u BiH ako postoje raspoloživa sredstva. Fiskalno vijeće donijelo je set 
mjera za ublažavanje krize, koje će Vijeće ministara BiH i entitetske vlade provesti, te će se tek tada 
vidjeti njihov učinak. Ukazao je na potrebu traženja dodatnih izvora financiranja realnog sektora, 
gdje je kao opciju naveo uzimanje kredita i izvan BiH, ali je i tamo nestašica kapitala. Suglasio se s 
tvrdnjom o novoj ulogi MMF-a kao pomagača u krajnjoj nuždi i mnogo jačim ekonomijama nego 
što je BiH.  MMF je dobio dodatna sredstva i zaposlio nove radnike, dok je prije dvije godine bio 
suočen s otpuštanjem oko 30% radnika jer je gubio na važnosti. BiH redovno servisira svoj vanjski 
dug u iznosu od 2 milijarde KM, te će 2009. biti teška godina, puna izazova, jer je na svim 
nositeljima vlasti odgovornost za poduzimanje mjera kojima bi se barem pokušale održati aktivnosti 
u BiH na prošlogodišnjoj razini.  
 
Nakon dulje rasprave Povjerenstvo se odvojeno izjasnilo o izvješćima CBBiH, te je predsjedatelj 
konstatirao da su jednoglasno usvojeni Godišnje izvješće i Financijska izvjašća Centralne banke 
BiH za 2008. 
 
 
      Ad-5. Tekuća pitanja 

a) Incijativa Saveza samostalnih sindikata BiH za donošenje Odluke kojoj je cilj   
smanjenje troškova ukupne javne potrošnje i uvođenje štednje na svim razinama vlasti 
u BiH, zaprimljena 12. 3. 2009.  

Zorica Kazić, savjetnica za ekonomske poslove u Savezu samostalnih sindikata BiH, kazala je 
da je Glavni odbor Saveza u stalnom zasjedanju od trenutka prvih najava otpuštanja industrijskih 
radnika te da je ova Inicijativa rezultat tih zasjedanja, a upućena je Parlamentarnoj skupštini BiH, 
Parlamentu FBiH, Narodnoj skupštini RS-a, Vladi FBiH i Vladi RS-a. Predmetnom Inicijativom 
Savez je predložio smanjenje javne potrošnje kroz smanjenje troškova, a ta sredstva bi se koristila 
za poticaj proizvodnje i izvoza. Savez se vodio načelom zaštite standarda zaposlenika, te stoga 
nije predložio javnu potrošnju smanjiti sniženjem plaća. 
Predsjedatelj Povjerenstva naveo je da je upoznat s predmetnom Inicijativom koja zagovara 
mjere smanjenja javne potrošnje na svim razinama vlasti. Izvjestio je da je čelništvo Povjerenstva,  
za državnu razinu, predložilo dopunu Zakona o plaćama i naknadama u institucijama BiH po 
žurnom postupku, o čemu bi se Zastupnički dom trebao izjasniti na sutrašnjem zasjedanju. 
Lazar Prodanović istaknuo je da uvažava Inicijativu, da je navedenim Prijedlogom zakona 
obuvaćen veći broj iniciranih mjera, dok dio predloženih mjera nije moguće provesti zbog 
zakonskih ograničenja. Potom je upozano nazočne s inicijativom čelništva Povjerenstva, koju su 
podržali članovi Kolegija Zastupničkog doma, navodeći kako je Prijedlogom zakona o dopuni 
Zakona o plaćama i naknadama u institucijama BiH predviđeno da će do kraja 2009. za obračun 
plaća proračunskih korisnika - za sve izabrane i imenovane osobe, sve državne službenike, 
diplomatsko-konzularno i vojno-diplomatsko osoblje, imenovane profesionalne vojne osobe, kao i 
imenovane policijske službenike u institucijama BiH - koji imaju koeficijent viši od 4,0 biti 
korištena osnovica iz 2008. godine. Čelništvo Povjerenstva vodilo se načelom da ne umanjuje 
plaću zaposlenicima u institucijama BiH s nižim primanjima (koeficijent ispod 4). Ministarstvo 
financija i trezora BiH tek treba utvrditi ukupne učinke uštede, a za PSBiH je to više od 500.000 
KM godišnje. Prijedlog zakona podnesen je na razmatranje po žurnom postupku, te se nada da će 
ga Zastupnički dom nepodijeljeno podržati. Svesni situacije u BiH i mogućeg aranžmana s MMF-
om, istaknuo je da ako Vijeće ministara BiH predloži sveobuvatnije mjere za smanjenje javne 
potrošnje od već predloženih, Povjerenstvo je spremno to razmotriti. 
U raspravi je naveo da bi stredstva ušteđena usvajanjem dopune Zakona o plaćama i naknadama 
nadomjestila nedostajuća sredstva u proračunu institucija BiH, jer će do kraja godine oko 15 
instituicija BiH imati problem s nedostatkom sredstava, a eventualno preostala sredstva bila bi 
raspodijeljena nižim razinama vlasti, ako za to postoji zakonski okvir. 
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Bajazit Jašarević rekao je da Inicijativa Saveza samostalnih sindikata BiH treba biti početna 
platforma za rad čelništva Povjerenstva i Ministarstva financija i trezora BiH u pripremi prijedloga 
koji mogu biti usvojeni jednoglasno i uz parlamentarnu većinu. 
Inicijativu nije moguće odmah realizirati, jer to zahtijeva kontinuiran rad po predloženim 
mjerama, te bi čelništvo Povjerenstva s članovima Kolegija Doma trebalo razgovarati o svim 
predloženim točkama, a predstavnici Saveza samostalnih sindikata bi trebali biti upućeni u njihov 
rad održavanjem kontakata s čelništvom Povjerenstva. Ušteđena sredstva nije moguće slijevati u 
fondove za poticaj gospodarstva u situaciji kada proračunima nedostaje sredstava za opstanak. 
Potrebno je da vlada, pri projekciji proračuna, na početku svake godine propisuje visinu osnovice 
za obračun plaća, što sada nije zakonom propisano u BiH. 
Adem Huskić podržao je sindikalnu ideju o smanjenju javne potrošnje, a ušteđena sredstva 
konačno plasirati za poticaj proizvodnje i izvoza. Upitao je predstavnika Saveza samostalnog 
sindikata BiH je li izračunato koliko bi se uštedjelo, ako bi predložene mjere usvojile sve razine 
vlasti? Kako Savez samostlnih sindikata BiH nije utvrdio taj precizni podatak, predložio je da 
Vijeće ministara BiH izradi analizu o iznosu ušteđenih sredstava u slučaju primjene Inicijative na 
državni proračun? Podržao je Prijedlog zakona o dopuni zakona o plaćama i naknadama u 
institucijama BiH, mada je mišljenja da postoje i drugi kvalitetniji modeli smanjenja javne 
potrošnje. 
Predsjedatelj Povjerenstva odgovorio je kako u obrazloženju Inicijative stoji neformalna 
procjena da bi se ovim mjerama smanjenja javne potrošnje na svim razinama prikupilo oko 200 
milijuna KM. 
Salko Sokolović kazao je kako je Klub zastupnika SDA putem Zajedničkog povjerenstva za 
administrativne poslove predlagao mjere za smanjenje potrošnje, koje su konciznije i obuhvatnije 
te sličnije zahtjevima predmetne Inicijative od predložene dopune Zakona o plaćama i 
nakanadama u institucijama BiH. Podržao je inicijativu čelništva Povjerenstva za predlaganje 
dopune zakona, uz rezervu da je taj zakonski prijedlog mogao biti kvalitetnije i obuhvatnije 
izrađen.  
Velimir Jukić podržao je sindikalno udruživanje, ukazujući na važnost dijaloga između vlasti i 
tog sektora, ali je izrazio oprez glede realnosti zahtjeva. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o 
plaćama i naknadama u institucijama BiH smatra realnim i prihvatljivim. 
Savo Erić podržao je inicijativu za predlaganje zakona i upitao predlagatelja gdje bi ušteđena 
sredstva trebala biti usmjerena? 
 
 
      Tajnik Povjerenstva                         Predsjedatelj Povjerenstva 
         Željko Kosmajac                 Mr. ecc. sc. Sadik Bahtić 


